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Referat fra arbejdsgruppemøde tirsdag 10/11-2020 kl. 17-19 i Beboerhuset, Dronningensgade 34. 
 
Dagsorden 

1. Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne 
2. Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde 
3. Sidste Lokaludvalgsmøde 
4. Miljøpunkt, orientering 
5. Svanereder 
6. World Clean Up Day 19/9 og Ren Vold 2021 
7. Gadehaver 
8. Opgaver / Idéliste 
9. Næste møde 
10. Meddelelser 
11. Eventuelt 

 
Ad 1, Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne 
 
Ad 2, Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde 
Referat fra 16/9-2020 (den 13/10 blev mødet aflyst) - na 
 
Ad 3, Sidste Lokaludvalgsmøde 
Se referat fra 28/10-2020 her: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater 
 
Ad 4, Miljøpunkt, orientering 
Der arbejdes på årsplan for 2021, og vi kan anbefale at få Ren Vold med. 
 
Ad 5, Svanereder 
Der er kommet svar fra TMF om svanereder. Kirsten sender det ud til alle. Brugergruppen omkring Stadsgraven vil 
blive inddraget, når Udviklings- og vedligeholdelsesplanen for Stadsgraven bliver godkendt. Der er dog ikke økonomi i 
den, så vi skal selv appellere om økonomi til at bygge dem. Line vil gerne være med i den videre proces. 
Skal vi tage initiativer til ”selv” at få bygget nogle platforme til svanerne, eller ….? 
Kirsten taler med Line om, hvordan vi griber dette an. Flere vil gerne hjælpe med at realisere det. 
 
Ad 6, World Clean Up Day 19/9 og Ren Vold 2021 
Vi fik samlet 50+ kg samt et el-løbehjul. Jeg vedlægger optællingsskemaet i mailen med indkaldelsen. Jeg vedlægger 
også pdf-fil med billeder fra dagen. Jeg har holdt opfølgningsmøde med de andre partnere, som jeg vil informere om. 
Der er lavet et forslag til artikel om resultatet af dagen. Jeg sender det ud til alle vedlagt indkaldelsen: ”De største 
forurenere i København_kjj_kva.docx” 
Kirsten retter vedr Carlsbergs licens af Coca Cola i Danmark og sender artiklen til avisen, når Louise har kommenteret 
den. 
 
Vi skal fastsætte en dato for Ren Vold i marts 2021, da de andre partnere er interesseret i at holde en fælles dag. 
Vi holder Ren Vold lørdag den 13. marts 2021. 
Kirsten informerer Miljøpunkt og de andre parter fra affaldsindsamlingen den 19/9. 
 
Vi diskuterede, hvor de ikke-pantede dåser kommer fra og hvem der har ansvaret for dem. Hvordan kan vi undgå 
cigaretskod på vore fortove og på Torvet? Hvem har ansvaret for renholdelsen? På affaldsdagen kom flere spørgsmål 
og der blev talt om, hvordan vi undgår så mange skod. Man kan bruge app’en Giv Et Praj.  Louise vil lave et oplæg til 
næste gang, hvor vi kan se på optimering af placering af skraldespande langs Torvegade og på Torvet. 
 
Ad 7, Gadehaver 
Louise vil gerne beplante områder i det offentlige rum a la Østerbro, som har lavet en del gadehaver. Se bl.a. 
https://www.facebook.com/gadehaver.2100/ og https://www.facebook.com/gadehaver.2100/ - Louise kontakter 
Miljøpunkt Østerbro, da de har erfaringer. 
Louise har talt med de folk, der har gadehaver på Østerbro. De fortæller, at det er et arbejde som kræver ret meget 
vedvarende tid og energi fra de ansvarlige. De er en forening, hvor en person arbejder fuld tid gratis for haverne, de 
holder månedlige møder og de er meget afhængige af kommunen. Der er mange regler og reglementer, som skal 
holdes, og de synes ikke, de får den støtte fra kommunen, de har behov for. 
Louise vil skrive en artikel til Christianshavneren og efterlyse personer på Christianshavn, som har lyst til at lave 
gadehaver her. Derefter kan vi arrangere møder med folk fra Østerbro og kommunen, så vi kan få de nødvendige 
informationer og hjælp til at komme i gang. 
Kirsten sender information til Louise om de to personer, som allerede pynter op langs kanalen ved Lagkagehuset. 
 
Ad 8, Opgaver / Idéliste 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater
https://www.facebook.com/gadehaver.2100/
https://www.facebook.com/gadehaver.2100/
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1. Ture til affaldshåndteringssteder: HCS om et besøg i biogasanlægget i Hashøj, når vi kan tage flere af sted i 
samlet flok. Vi var 30 deltagere til HCS i Glostrup. Miljøpunkt hjælper gerne med at arrangere -  

2. Miljøpunkt vil sammen med Miljøpunkt Amager arbejde for at arrangere en cykeltur til Reparationsværkstedet på 
Prags Boulevard i Pelikan Storage –  

3. Marie opfordrer alle til at lægge forårsløg i græsplænerne rundt omkring på Christianshavn. Det er ikke for koldt - 
endnu 

 
Ad 9, Næste møde 
Miljøgruppens møder holdes normalt een gang om måneden tirsdag kl. 17-19, 15 dage før lokaludvalgsmødet i 
lokaludvalgets lokale i Beboerhuset, Dronningensgade 34, 1420 Kbh. K.  
Lokaludvalgets mødedatoer i 2020 er: 25/11 og 16/12.  
Miljøgruppens møder i 2020 er planlagt til: 1/12. 
Næste møde er: tirsdag 8.december kl 17-19 i Beboerhuset. 
 
Ad 10, Meddelelser 
- Valby Lokaludvalg holder miljøkonference om 2025-målene. Det er for alle lokaludvalg fredag 20. november kl. 

12.30-18.30. Tilmelding er nødvendig. Se mail fra Kirsten 3/8-20. De har efterlyst præsentation af, hvad vi har 
lavet. Jeg har tilsendt dem en side om vore Flerfunktionelle Affaldsløsninger = Sorteringspunkter. Jeg vedlægger 
det til indkaldelsen her. Se: ”Christianshavn flerfunktionelle affaldsløsninger.docx” 

- Trafikkonferencen om trafikøer 14/9 blev holdt via zoom, og resultatet er sendt i særskilt mail fra Kirsten 7/10. 
- Der er i Teknik og Miljøudvalget 26/10-2020 besluttet nogle regler vedr. Sorteringspunkter. Interessant læsning 

her: https://www.kk.dk/node/14108/26102020/edoc-agenda/19a01ad0-f1e6-4d01-b8a5-84ac81a7e3e8/d8278439-
ed7b-4cfb-a02f-ad01f8c99ed0 

- Lokaludvalgets sekretariat har fået en henvendelse fra et firma, Ticspak, der gerne vil samarbejde om opsætning 
af stativer med affaldsposer, som folk kan tage med til at samle affald. Stativet skal også vise firmaers / donorers 
navne. Kirsten kan forklare nærmere. Se også https://tikspac.com/da/ - der var ikke umiddelbar opbakning til 
projektet i gruppen 

 
Ad 11, Eventuelt 
Vi talte om situationen på Krøyers Plads og undrer os over, hvorfor der f.eks. ikke kan sættes offentlige toiletter op der 
- og andre steder. De ønsker at samarbejde med lokaludvalget  om situationen. 
 
Medlemmer: 

Navn Deltager 
Kirsten V Andersen – tovholder Ja 
Anne Poulsen, Sofiebadet  
Bente Fog-Møller Ja 
Jane Lytthans  
Jette Ingrid Hansen  
Kirsten Hanson Ja 
Lis Schertiger (Genbrugsgruppen) Ja 
Louise Lehmann Ja 
Marie Markus Ja 
Marie-Louise Jørgensen  
Niels Riis Petersen  
Poul Nielsen  
Preben Møller Whitt Ja 
Tage Henningsen  
CC til:  
Christian Christensen, LU-sekretariatet  
Heidi Winther  
Julie Swane  
Jørgen Bjødstrup (Søgruppen)  
Line Bjarnhof (Søgruppen)  
Mette Nielsen  
Katrine Dyrebye Clausen, LU-sekretariatet  
Miljøpunkt Indre By – Christianshavn (Marianne Spang)  
Peter Alving, DN (vedr. Ren Vold)  
Poul Cohrt  
Sia Boesen  
Susanne Vestergaard, Bo-vita  
Thorben Nielsen  

(Medlemmer er deltagere i Miljøgruppen. CC er de personer, som informeres eller som ønsker at være orienteret om Miljøgruppens 
arbejde) 
 

https://www.kk.dk/node/14108/26102020/edoc-agenda/19a01ad0-f1e6-4d01-b8a5-84ac81a7e3e8/d8278439-ed7b-4cfb-a02f-ad01f8c99ed0
https://www.kk.dk/node/14108/26102020/edoc-agenda/19a01ad0-f1e6-4d01-b8a5-84ac81a7e3e8/d8278439-ed7b-4cfb-a02f-ad01f8c99ed0
https://tikspac.com/da/

